

2023 Sun Yat-sen University “Belt and Road” Scholarship Program for International Students (Bachelor’s Degree) Admissions Guide

Founded by Dr. Sun Yat-sen, the famous Chinese revolutionist, Sun Yat-sen University (SYSU) has an educational tradition spanning over 100 years. As a university directly affiliated with the Ministry of Education of China and with the strong support of the Ministry of Education of China and Guangdong Province, SYSU has become a first-class modern comprehensive university, renowned both in China and in the world. Composed of five campuses located in the three cities of Guangzhou, Zhuhai, and Shenzhen, and ten affiliated hospitals, SYSU is marching towards a world-class university and striving to become a global academic center.

SYSU encourages students to “study at SYSU and pursue excellence”. It implements management and provides services for international students that are similar to those for Chinese students, including regular national conditions education lectures, field trips, social practice activities, and exchange activities for international students in Guangdong to cultivate outstanding international talents with integrated knowledge.

I. Country-specific Requirements

Applicants should be excellent high school graduates recommended by designated institutions in the 10 ASEAN countries, which include Brunei Darussalam, Cambodia, Indonesia, the Lao People's Democratic Republic, Malaysia, Myanmar, the Philippines, Singapore, Thailand, and Vietnam.

II. Admission Quotas

15 quotas per country in principle, and no more than 150 in total. The number can be adjusted according to the source of students in different countries on the basis of competitive selection.

III. Eligibility

1. Applicants should be non-Chinese with a valid foreign passport, and meet the requirements stipulated in the *Notice on the Regulations of Chinese Universities' Acceptance of International Students* ([2020] No.12):

A person whose parents are both Chinese nationals and have both settled abroad, or one of whose parents is a Chinese national and has settled abroad, and who has acquired foreign nationality at birth shall not have Chinese nationality. Those who apply as international students should have held a valid foreign passport or proof of nationality for at least four years and had a record of actual residence in a foreign country for at least two years from April 30, 2019 to April 30, 2023. Actual residence in a foreign country for nine months out of a year can be counted as one year, based on

entry and exit stamps.

Residents of Chinese mainland, Hong Kong Special Administrative Region, Macau Special Administrative Region and Taiwan Region who apply as international students after immigrating and acquiring foreign nationality must have had acquired foreign nationality before April 30, 2019 and have had a record of actual residence in a foreign country for at least two years from April 30, 2018 to April 30, 2023. Actual residence in a foreign country for nine months out of a year may be counted as one year, based on entry and exit stamps.

2. Applicants should be in good health and meet the physical standards that are required for applying for a student visa or residence permit.

3. Applicants should be high school graduates or above.

4. Applicants should be friendly to China, hardworking and diligent in their studies with excellent academic performance, upstanding and law-abiding, without any records of violations of the rules and regulations of their school, or any other security penalties or criminal records.

5. Applicants should meet the recommendation standards set by SYSU in their home countries, and be officially recommended by the designated institution (see the attachment 1 for further information).

6. Language proficiency

(1) Applicants should hold an HSK (Level V) certificate (with 180 points or above). Those who apply for a bachelor's degree in Chinese Language should have obtained an HSK (Level IV) certificate (with 180 points or above). Applicants who have completed their last degree with Chinese as the language of instruction should submit certificates of Chinese language proficiency issued by their former school and can be exempted from providing HSK certificates after SYSU's verification.

(2) Outstanding applicants with an HSK (Level III) certificate (with 180 points or above) can also apply for this program. After pre-admission, they should study Chinese by themselves. Upon the satisfaction of the language requirements (HSK 5 with 180 points or above, except that HSK 4 with 180 points or above for Chinese Language), applicants can obtain the formal admission letter and the Visa Application Form for Foreigners to Study in China, and move on to their undergraduate studies. The pre-admission qualification will be canceled if the applicant fails to meet the deadline. In principle, the total number of applicants of this category should be limited within 30.

7. Applicants under the age of 18 before September 1st, 2023 must provide a guardian's guarantee.

IV. Application Deadline

April 30th, 2023

V. Application Procedure

Applicants please visit the website of the Office of International Students' Affairs of Sun Yat-sen University (<http://iso.sysu.edu.cn/>), click "APPLY ONLINE" to enter the "International Student Management System", then click "Account Registration" to register one's own account. Afterwards, applicants may click "Account Login" to reenter the "International Student Management System". Applicants should then select the correct project, and upload the following application documents accurately and completely as required:

1. Valid ordinary passport and personal profile photo

Passports should be valid later than 1 December 2023. If you do not meet the requirements, please renew your passport promptly with a new one. Applicants staying in China at the time of application should provide the scanned copy of passport pages with the Chinese visa or residence permit page, and entry seal.

2. High school graduation certificate

Applicants in their last year of high school should submit a pre-graduation certificate provided by their schools. Admission will be invalid if a high school diploma is not submitted before admission.

3. Standardized tests transcripts and complete transcripts from the highest level of education (standardized test transcripts include

unified high school graduation test transcripts, college entrance exam transcripts, high school transcripts of international standardized tests such as SAT/ ACT/ A-Level/ IB, etc.)

4. Recommendation letter issued by a designated institution in the country of origin (see Attachment 1 for designated institutions)

5. Two recommendation letters

In principle, letters of recommendation should be issued by the headmaster and a teacher of the high school in which the school is located (see Attachment 2 for template).

6. Chinese language proficiency certificate

Applicants should submit valid HSK certificate or proof of Chinese language instruction.

7. Plan of study in China

The plan of study in China includes self-introduction, study experience, interests, study goals, reasons for application and career plans after graduation (see Attachment 3 for template).

8. Medical examination report and blood test results

The examination results must be stamped with the official seal of the hospital and are valid for 6 months (see Attachment 4 for template). For those who are currently residing in mainland China, have reached the age of 18 and are in possession of a valid Alien Residence Permit or Permanent Resident Card, one of the above two documents may be used in place of the template “Attachment 4:

Foreigner Physical Examination Form”.

9. Documents certifying the nationality of the applicant and his/her parents

9.1 Those who were originally a resident of Mainland China (Mainland), Hong Kong Special Administrative Region, Macau Special Administrative Region and Taiwan Region before acquiring foreign citizenship must submit (1) Proof of cancellation of household registration or withdrawal of Chinese nationality, or submission of an official document certifying absence of Chinese nationality issued by the Chinese diplomatic representation and consular authorities; (2) Proof of acquiring foreign citizenship; (3) Entry and exit records from April 30, 2019, to April 30, 2023.

9.2 Applicants who acquired foreign citizenship at birth in a foreign country, whose both parents are or one of them is a Chinese citizen, need to provide (1) Birth certificate or family register, proving kinship; (2) Proof of acquisition of foreign citizenship at birth; (3) Proof of permanent residence of the parent(s) with Chinese citizenship in the foreign country before the applicant's birth. (4) Entry and exit records from April 30, 2019 to April 30, 2023.

10. Certificate of Non-Criminal Record

Applicants must submit a valid certificate of no criminal record issued by the local public security authorities, which should normally be within 6 months of the date of submission of the

application.

11. Guardianship guarantee and notarized certificate

Those who are under 18 years of age before 1 September 2023 must submit guardianship guarantee and notarized certificate. The guardian must be an adult residing in Guangdong Province within China.

12. Scholarship application form

Applicants will be eligible to fill in the “other scholarship application” form after they have been formally accepted with a minimum of good grades in all their high school courses.

13. Supporting documents

Applicants may submit award certificates or proof of experience.

14. Commitment letter

Applicants should pledge that the application information is true, legal and valid. Please print and sign before uploading. (see Attachment 5 for the template)

15. Personal Information Form

The form will be automatically generated by the International Student Management System, and should be uploaded after printing and signing.

Note: Application documents must be the original ones in Chinese or English. If the documents are in other languages, the original documents and notarized Chinese or English translation of

the documents must be attached. Please make sure that the applicant's email address, WeChat number and contact phone number filled in on the system are accurate. We will send a notice of supplementary documents by email (emails will be sent by admissions@mail.sysu.edu.cn). Applicants are responsible for unsuccessful applications caused by failure to submit supplementary documents in time, notarized certificates not meeting the requirements or incorrect contact information.

VI. Majors and Divisions for International Students and Degree Awarding

1. Please refer to the table 1 for the divisions and majors for the “Belt and Road” Scholarship Program for International Students (Bachelor’s Degree) in 2022. If there is any change in the names of majors (Categories) in the Admissions Catalogue, please refer to the latest announcement on the website of the Office of Foreign Students of Sun Yat-sen University. Students will be trained intensively in their first year, and those who are admitted to a category will choose a specific direction or field as their final major .

Table 1- 2022 SYSU List of Majors for the “Belt and Road” Scholarship Program for International Students (Bachelor’s Degree)

School/Department	Major (Category)	Admission Requirements	Years of Study	Language of Instruction
Lingnan College	Economics	Arts and Science*	4	Chinese
Department of Chinese	Chinese Language (International Student)	Arts and Science	4	Chinese

	Class)			
Department of Chinese	Chinese Language and Literature	Arts and Science	4	Chinese
Department of History	History	Arts and Science	4	Chinese
School of Law	Law	Arts and Science	4	Chinese
School of Management (School of Entrepreneurship)	Business Administration	Arts and Science*	4	Chinese
School of Foreign Languages	Foreign Languages and Literature	Arts and Science	4	Chinese
School of Communication and Design	Journalism and Communication	Arts and Science	4	Chinese
School of Information Management	Information Management and Information System	Arts and Science*	4	Chinese
School of International Studies	Foreign Languages and Literature	Arts and Science	4	Chinese
School of Sociology and Anthropology	Sociology	Arts and Science	4	Chinese
Department of Psychology	Psychology	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Chemistry	Chemistry	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Life Sciences	Life Sciences Category	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Pharmaceutical Sciences	Pharmacy	Science and Engineering*	5	Chinese
School of Geography and Planning	Geography	Science and Engineering*	5	Chinese
School of Tourism Management	Tourism Management	Arts and Science*	4	Chinese
International School of Business & Finance	Economics	Arts and Science*	4	Chinese
Zhongshan School of Medicine	Clinical Medicine	Science and Engineering*	5	Chinese
School of Public Health	Preventative Medicine	Science and Engineering*	5	Chinese
Guanghua School of Stomatology	Stomatology	Science and Engineering*	5	Chinese
School of International Relations	International Relations	Arts and Science*	4	Chinese
School of Computer Science and Engineering	Computer Science	Science and Engineering*	4	Chinese
Department of Chinese(Zhuhai)	Chinese Language and Literature	Arts and Science	4	Chinese
School of Artificial Intelligence	Artificial Intelligence	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Software Engineering	Software Engineering	Science and Engineering*	4	Chinese

School of Pharmaceutical Sciences (Shenzhen)	Pharmacy	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Civil Engineering	Civil Engineering, Hydraulic Engineering, and Marine Engineering	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Intelligent Systems Engineering	Computer Science	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Biomedical Engineering	Biomedical Engineering	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Ecology	Ecology	Science and Engineering*	4	Chinese
Department of Philosophy	Philosophy Category	Arts and Science	4	Chinese
School of Government	Public Management	Arts and Science	4	Chinese
School of Materials Science and Engineering	Materials Science	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Earth Sciences and Engineering	Geology	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Mathematics	Mathematics	Science and Engineering*	5	Chinese
School of Environmental Science and Engineering	Environmental Science and Engineering	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Marine Sciences	Marine Sciences	Science and Engineering*	4	Chinese
Zhongshan School of Medicine	Preclinical Medicine	Science and Engineering*	5	Chinese
Zhongshan School of Medicine	Forensic Science	Science and Engineering*	5	Chinese
School of Public Health (Shenzhen)	Preventative Medicine	Science and Engineering*	5	Chinese
School of Medicine	Clinical Medicine	Science and Engineering*	5	Chinese
School of Physics and Astronomy	Physics	Science and Engineering*	4	Chinese
Department of Philosophy (Zhuhai)	Philosophy	Arts and Science	4	Chinese
Department of History (Zhuhai)	History	Arts and Science	4	Chinese
School of Atmospheric Sciences	Atmospheric Science	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Mathematics (Zhuhai)	Mathematics	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Physics	Physics	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Aeronautics and Astronautics	Aeronautics and Astronautics	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Chemical	Chemical Engineering	Science and	4	Chinese

Engineering and Technology	and Technology	Engineering*		
School of Electronics and Communication Engineering (School of Microelectronics)	Electronic and Information Science	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Electronics and Communication Engineering	Electronic and Information Science	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Ocean Engineering and Technology	Marine Engineering and Technology	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Materials	Material Science & Engineering	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Agriculture	Agricultural Science	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Microelectronics Science and Engineering	Microelectronics Science and Engineering	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Geospatial Engineering and Science	Remote Sensing Science and Engineering	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Integrated Circuits	Microelectronics Science and Engineering	Science and Engineering*	4	Chinese
School of Science	Physics	Science and Engineering*	4	Chinese
Business School	Economics	Arts and Science*	4	Chinese

Note: In the Admission Requirements column, an “*” indicates that the major requires a high level of mathematics.

2. Please visit <https://www.sysu.edu.cn/cn/jgsz/yx> for further information about divisions for international students.

3. Admitted students, with the formal student status of SYSU, who have completed the courses and received the required credits within the prescribed period of study and met the requirements for graduation, shall be granted a graduation certificate of SYSU. Those who meet the requirements for degree awarding should be awarded the bachelor’s degree of SYSU and granted the degree certificate.

VII. Scholarship

1. Granting Amount

Scholarship recipients are exempted from paying tuition fees, and the school will provide a subsidy of RMB 30,000 per student per academic year for living expenses, which will be paid to the student's personal bank account on a monthly basis. The above scholarships and financial support are not available for students who are studying Chinese on their own.

2. Granting Period

- (1) In principle, the scholarship will cover the normal study period of the undergraduate program.
- (2) Scholarship recipients are required to participate in the annual review. After passing the review, they will be able to continue to enjoy the scholarship for the next academic year; otherwise, the scholarship will be suspended or canceled.
- (3) SYSU encourages excellent students to further their studies. Undergraduate students who apply for a master's degree at SYSU will be eligible for various scholarships.

VIII. Selection Procedures

1. Qualification Review

SYSU will review the applicant's foreign status, highest academic qualifications, recommendations, academic performance, Chinese language proficiency and other supporting documents to determine the assessment list.

2. Assessment

SYSU will issue a notice of assessment after the application deadline, and those who have passed the qualification examination must attend an interview as required in the notice. Please refer to the email notification for the interview arrangement.

3. Admission

- (1) Applicants will be admitted on the basis of their qualification review and interview results.
- (2) Pre-admission results will be published on our application website. The electronic Admission Letter and the Foreign Student Visa Application Form will be sent via email (admissions@mail.sysu.edu.cn). Depending on the actual situation, paper copies of the Acceptance Letter and Visa Application Form for Foreign Students are expected to be sent out in August to the address the applicants have filled out in the online application system. Please make sure the address and phone number is valid.
- (3) Admitted applicants should apply for X1 visa at the Chinese embassy or consulate with the Admission Letter and the Foreign Student Visa Application Form. The X1 visa holders must go through residential formalities in the local public security departments within thirty days of entry into China. Otherwise, the admitted applicants will face expulsion. SYSU will not accept the registration of students without a valid student visa, and international students whose visas or

residence permits have expired are not allowed to stay or conduct activities on campus.

(4) SYSU will recommend other types of scholarships for outstanding new students. Please await further notice from the university regarding the details of the application.

IX. Supervision

1. Admitted students must complete registration procedures according to the registration date and location required in the Admission Letter. They are not allowed to register in advance. Those who have failed to register within the time limit without approval will be regarded as having given up their admission qualifications. Scholarship recipients will be disqualified.

2. Applicants should be responsible for the materials submitted. In accordance with relevant regulations of China and SYSU, applicants who have fabricated materials to obtain admissions will have their admission qualifications and student status canceled by SYSU. After verification, relevant administrative departments will be informed of the facts of fabrication of the applicants.

3. In accordance with relevant regulations and requirements of the Ministry of Education, SYSU will conduct a physical examination and review of admission eligibility for all admitted applicants after enrollment. Applicants who have not met the admission requirements or provided fabricated materials will be disqualified from admissions or student status. Scholarship

recipients will be disqualified.

4. SYSU Office of International Students' Affairs performs the supervisory duties of the admissions. The Discipline Inspection and Supervision Department performs the specific supervisory duties.

X. Supplementary Provisions

1. This guide is applicable to the enrollment work for SYSU 2023 "Belt and Road" Scholarship Program for International Students (Bachelor's Degree), and shall be implemented as of the date of publication.

2. This guide will be explained by SYSU Office of International Students' Affairs authorized by SYSU Undergraduate Admission Leading Group.

3. If the policies of the Ministry of Education and relevant departments are adjusted, the new regulations shall be implemented accordingly.

Website: <http://iso.sysu.edu.cn>

Online Application Website: <https://apply.sysu.edu.cn/login>

Email: admissions@mail.sysu.edu.cn

Enquiry Tel: 0086 (20) 84110819

Supervision Department Tel: 0086 (20) 84115582

Address: Office of International Students' Affairs, Sun Yat-sen University, 135 Xingangxi Road, Guangzhou, P.R.China

Zip code: 510275

Attachments:

1. List of Recommendation Institutions for “2023 Sun Yat-sen University ‘Belt and Road’ Scholarship Program for International Students (Bachelor’s Degree)”
2. Letter of Recommendation
3. Plan of study in China
4. Foreigner Physical Examination Form
5. Letter of Commitment

中山大学 2023 年“一带一路”奖学金 国际本科生招生简章

中山大学由孙中山先生创办，有着一百多年办学传统。作为中国教育部直属高校，通过部省共建，中山大学已经成为一所国内一流、国际知名的现代综合性大学。现由广州校区、珠海校区、深圳校区三个校区、五个校园及十家附属医院组成。中山大学正在向世界一流大学迈进，努力成为全球学术重镇。

学校鼓励学生“学在中大，追求卓越”。在校期间，学校对国际学生实施与中国学生趋同化的管理和服务，定期举办国情教育讲座、考察与社会实践活动，组织国际学生参加在粤外国留学生交流活动，培养学生成为优秀复合型国际人才。

第一条 招生对象

东盟十国指定机构推荐的优秀高中毕业生。包括：文莱、柬埔寨、印度尼西亚、老挝、马来西亚、缅甸、菲律宾、新加坡、泰国、越南。

第二条 招生名额

原则上每个国家不超过 15 名，总计不超过 150 名。具体视各国生源情况可进行计划调整，择优录取。

第三条 申请条件

（一）非中国籍公民，持有效外国护照并符合《教育部关

于规范我高等学校接受国际学生有关工作的通知》（教外函〔2020〕12号）的相关要求：

依据《中华人民共和国国籍法》第五条，父母双方或一方为中国公民并定居在外国，本人出生时即具有外国国籍，不具有中国国籍。其作为国际学生申请人，应持有有效的外国护照或国籍证明文件4年（含）以上，且从2019年4月30日起至2023年4月30日止有在外国实际居住2年以上的记录（一年中实际在外国居住满9个月可按一年计算，以入境和出境签章为准）。

中国大陆（内地）、香港特别行政区、澳门特别行政区和台湾地区居民在移民并获得外国国籍后申请作为国际学生的申请人，须于2019年4月30日前取得外国国籍，且从2019年4月30日起至2023年4月30日止有在外国实际居住2年以上的记录（一年中实际在外国居住满9个月可按一年计算，以入境和出境签章为准）。

（二）身心健康，须达到办理来华学习签证或居留证件的体检标准。

（三）高中毕业或以上学历。

（四）对华友好，勤奋好学，成绩优秀，品行端正，遵纪守法，无违反校规校纪行为的记录，无治安处罚，无犯罪记录。

（五）须符合我校在生源所在国设定的推荐标准，获得生源所在国指定机构（附件1）的官方推荐。

（六）汉语水平

1. 汉语水平考试(HSK)成绩须达到五级 180 分及以上(申请汉语言专业本科须达到 HSK 四级 180 分及以上)。上一学历教育阶段使用汉语学习的申请人,可提交学校开具的“汉语授课证明”,经我校认定,可免除提交 HSK 成绩。

2. 学业成绩优异但汉语水平未达上述要求者,如汉语水平达到 HSK 三级 180 分及以上,也可申请本项目。学生被预录取后自行补习汉语,一年之内汉语水平考试(HSK)成绩须达到五级 180 分及以上(申请汉语言专业本科须达到 HSK 四级 180 分及以上),方可取得正式录取通知书及《外国留学人员来华签证申请表》,进入预录取的本科专业学习;逾期未达标者,取消预录取资格。自行补习汉语的学生原则上不超过 30 名。

(七)2023 年 9 月 1 日前不满 18 周岁者需提交监护人保证书。

第四条 申请截止日期

2023 年 4 月 30 日

第五条 申请流程

访问“中山大学外国留学生办公室”网站(<http://iso.sysu.edu.cn>),点击“网上申请”,进入报名系统“国际学生管理系统”,点击“账号注册”,注册成功后,使用注册账号登录“国际学生管理系统”。选择“2023 年‘一带一路’国际本科生奖学金项目”,按要求准确、完整地录入申请信息并提交以下申请材料:

1. 有效普通护照及个人照片

护照有效期应晚于 2023 年 12 月 1 日。如不符合要求，请及时换发新护照。申请人如已在中国大陆境内请同时提交当前有效签证页或居留许可页、入境章页。

2. 高中毕业学历文件

应届毕业生可先提交由就读学校出具的预毕业证明，入学前未提交高中毕业证书者，录取资格无效。

3. 标准化考试成绩单、最高学历学校出具的完整成绩单

标准化考试成绩单为统一高中毕业考试成绩单、大学入学考试成绩单、高中阶段国际通行标准化考试成绩单如 SAT/ACT/A-Level/IB 等。应届毕业生可先提交现就读学校出具的成绩单，入学前未提交高中阶段的完整成绩单者，录取资格无效。

4. 生源所在国指定机构出具的推荐信（指定机构见附件 1）

5. 两封推荐信

原则上由所在高中学校校长和一名教师分别出具（模板见附件 2）。

6. 汉语水平证明

申请人须提交有效期内的汉语水平考试证书或“汉语授课证明”。

7. 个人陈述

个人陈述内容包括自我介绍、学习经历、兴趣爱好、学习目标、申请理由及毕业后的职业规划等（模板见附件 3）。

8. 体检报告及血液检查结果

检查结果须加盖医院公章，有效期 6 个月（模板见附件 4）。

现居住中国大陆境内，已满 18 岁并持有有效“外国人居留许可”或“外国人永久居留身份证”者，可用以上两个材料之一替代模板《外国人体格检查表》。

9. 申请人及父母国籍证明文件

9.1 原为中国大陆（内地）、香港特别行政区、澳门特别行政区和台湾地区居民，后加入外国国籍者，需提交（1）户籍注销证明或退出中国国籍证明，或提交中国外交代表机构和领事机关出具的无中国国籍的官方证明文件；（2）加入外国国籍证明；（3）2019 年 4 月 30 日起至 2023 年 4 月 30 日出入境记录。

9.2 在外国出生即取得外国国籍的申请人，父母双方或一方为中国公民的，需提交（1）出生证明或户口本，证明亲属关系；（2）申请人出生即取得外国国籍证明；（3）申请人出生前父母（中国公民方）在外国的永久居留证明；（4）2019 年 4 月 30 日起至 2023 年 4 月 30 日出入境记录。

10. 无犯罪记录证明

申请人须提交由所在地公安机关出具的有效期内的无犯罪记录证明，通常应为提交申请之日前 6 个月以内的证明文件。

11. 监护人保证书和公证书

2023 年 9 月 1 日前不满 18 周岁者须提交监护人保证书及公证件，监护人须为居住在中国境内广东省的成年人。

12. 奖学金申请表

申请人高中阶段所有课程良好以上，正式录取后将有资格填写其他类型奖学金申请表。

13. 辅助证明材料

申请人可提交获奖证书或经历证明。

14. 承诺书

承诺申请信息真实、合法、有效。请打印签名后上传（模板见附件5）。

15. 个人信息表

国际学生管理系统自动生成个人信息表，请打印签名后上传。

注：申请材料须为中文或英文的原件，如为其他语言的文件，须附上该文件原件、中文或英文翻译件及公证件。请申请人确保在系统上填写的邮箱、微信账号和联系电话准确无误。我校将通过邮件发出补充材料通知（邮件发出地址：admissions@mail.sysu.edu.cn），未及时补交材料、公证书不符合要求或联系信息有误等造成报名不成功，由申请人自行承担。

第六条 招生专业、招生院系及学历学位授予

（一）我校2023年“一带一路”奖学金国际本科生招生专业目录及学制详见表1。招生专业目录中的专业（类）名称等如有变动，以中山大学外国留学生办公室网站最新公布为准。学生大一为集中培养，录取专业为专业类的，参加院系内专业分流后，确定培养专业。

表1 中山大学2023年“一带一路”奖学金国际本科生招生专业目录

招生院系	专业(类)	专业要求	学制	授课语言
岭南学院	经济学类	文理兼收*	4年	汉语
中国语言文学系	汉语言文学	文理兼收	4年	汉语
中国语言文学系	汉语言(留学生班)	文理兼收	4年	汉语
历史学系	历史学	文理兼收	4年	汉语
法学院	法学	文理兼收	4年	汉语
管理学院(创业学院)	工商管理类	文理兼收*	4年	汉语
外国语学院	外国语言文学类	文理兼收	4年	汉语
新闻传播学院	新闻传播学类	文理兼收	4年	汉语
信息管理学院	信息管理与信息系统	文理兼收*	4年	汉语
国际翻译学院	外国语言文学类	文理兼收	4年	汉语
社会学与人类学学院	社会学类	文理兼收	4年	汉语
心理学系	心理学	理工*	4年	汉语
化学学院	化学类	理工*	4年	汉语
生命科学学院	生物科学类	理工*	4年	汉语
药学院	药学	理工*	4年	汉语
地理科学与规划学院	地理科学类	理工*	4年	汉语
旅游学院	旅游管理类	文理兼收*	4年	汉语
国际金融学院	经济学类	文理兼收*	4年	汉语
中山医学院	临床医学	理工*	5年	汉语
公共卫生学院	预防医学	理工*	5年	汉语
光华口腔医学院	口腔医学	理工*	5年	汉语
国际关系学院	国际政治	文理兼收*	4年	汉语
计算机学院(软件学院)	计算机类	理工*	4年	汉语
中国语言文学系(珠海)	汉语言文学	文理兼收	4年	汉语
人工智能学院	人工智能	理工*	4年	汉语
软件工程学院	软件工程	理工*	4年	汉语
药学院(深圳)	药学	理工*	4年	汉语
土木工程学院	土木、水利与海洋工程	理工*	4年	汉语
智能工程学院	计算机类	理工*	4年	汉语
生物医学工程学院	生物医学工程	理工*	4年	汉语
生态学院	生态学	理工*	4年	汉语
哲学系	哲学类	文理兼收	4年	汉语
政治与公共事务管理学院	公共管理类	文理兼收	4年	汉语
材料科学与工程学院	材料类	理工*	4年	汉语
地球科学与工程学院	地质学类	理工*	4年	汉语
数学学院	数学类	理工*	4年	汉语
环境科学与工程学院	环境科学与工程类	理工*	4年	汉语

招生院系	专业(类)	专业要求	学制	授课语言
海洋科学学院	海洋科学	理工*	4年	汉语
中山医学院	基础医学	理工*	5年	汉语
中山医学院	法医学	理工*	5年	汉语
公共卫生学院(深圳)	预防医学	理工*	5年	汉语
医学院	临床医学	理工*	5年	汉语
物理与天文学院	物理学类	理工*	4年	汉语
哲学系(珠海)	哲学	文理兼收	4年	汉语
历史学系(珠海)	历史学	文理兼收	4年	汉语
大气科学学院	大气科学类	理工*	4年	汉语
数学学院(珠海)	数学类	理工*	4年	汉语
物理学院	物理学类	理工*	4年	汉语
航空航天学院	航空航天类	理工*	4年	汉语
化学工程与技术学院	化学工程与工艺	理工*	4年	汉语
电子与信息工程学院 (微电子学院)	电子信息类	理工*	4年	汉语
电子与通信工程学院	电子信息类	理工*	4年	汉语
海洋工程与技术学院	海洋工程与技术	理工*	4年	汉语
材料学院	材料科学与工程	理工*	4年	汉语
农学院	农学	理工*	4年	汉语
微电子科学与技术学院	微电子科学与工程	理工*	4年	汉语
测绘科学与技术学院	遥感科学与技术	理工*	4年	汉语
集成电路学院	微电子科学与工程	理工*	4年	汉语
理学院	物理学	理工*	4年	汉语
商学院	经济学	文理兼收*	4年	汉语

说明：专业要求一栏*表示该专业对数学要求较高。

(二) 各招生单位信息详见中山大学网站 (<https://www.sysu.edu.cn/yxszh.htm>)。

(三) 凡具有中山大学正式学籍的学生，在规定修业期限内，完成规定的课程修读学分，达到毕业要求者，颁发中山大学本科毕业证书；符合学位授予条件者，授予中山大学学士学位并颁发学位证书。

第七条 奖学金

（一）资助额度

奖学金获得者免交学费，每学年学校资助生活费 30000 元/人，生活费按月发放到学生个人银行账户，学生自行支付住宿费、保险费、来华签证费用、机票往返费用和体检费等。自行补习汉语阶段不提供上述奖学金和资助。

（二）资助年限

1. 奖学金的资助年限，原则上覆盖本科专业学制。

2. 奖学金获得者须参加年度评审，评审通过方可继续享受下一学年的奖学金，评审未通过的，将被中止或取消奖学金。

3. 我校鼓励优秀学子升学深造，申请留校攻读硕士学位的本科毕业生有机会获得各类奖学金。

第八条 选拔程序

（一）资格审查

我校将综合审查申请人的外籍身份、最高学历、推荐意见、学习成绩、汉语水平以及其他辅助证明材料等，确定考核名单。

（二）考核

我校将于报名截止后发布考核通知，资格审查通过者须按照通知要求参加面试。面试安排详见邮件通知。

（三）录取

1. 我校将根据申请人的资格审查和面试考核结果择优录取。

2. 我校将通过网上报名系统发布预录取结果。电子版《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》将通过邮件发出（邮件发出地址：admissions@mail.sysu.edu.cn），请留意查

收。根据实际情况，纸质版《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》预计于8月寄出，请确保报名系统填写的邮寄地址和收件人联系电话有效可用。

3. 被录取的申请人持《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》到中国使（领）馆申请 X1 签证，并在入境中国后 30 天内将 X1 签证转换成学习类居留许可，逾期不办理相关手续者，将取消入学资格。学校不接受持非学习类签证的学生报到入学。签证或居留证件过期的国际学生一律不得在校内住宿或开展活动。

4. 我校将从新生中择优选拔，推荐申请其他类型奖学金，具体申请方法另行通知。

第九条 监督管理

（一）被录取的学生须根据《录取通知书》上要求的报到日期和报到地点来校办理报到、注册手续，不接受学生提前报到。未经批准而逾期不报到者，视为放弃入学资格，奖学金获得者，取消奖学金资格。

（二）申请人须对其提交的材料负责。对提交虚假材料取得录取资格的申请人，一经查实，将按照国家、学校相关规定，根据查实时间取消其录取资格、入学资格及学籍等，并将其材料造假事实通报相关管理部门。

（三）根据教育部相关规定和要求，将对所有录取的申请人在入学后进行体检和入学资格复查等。凡不符合录取要求或弄虚作假者，一律取消入学资格或学籍。

(四) 中山大学教务部招生办公室(外国留学生办公室)对招生工作履行职能监督职责,纪检监察部门履行专责监督职责。

第十条 附则

(一) 本简章适用于中山大学 2023 年“一带一路”奖学金国际本科生项目招生工作,自公布之日起实施。

(二) 本简章由中山大学本科招生工作领导小组授权中山大学教务部招生办公室(外国留学生办公室)解释。

(三) 若教育部及相关部门政策有所调整,则按新的规定执行。

中山大学外国留学生办公室网址: <http://iso.sysu.edu.cn>

网上申请报名网址: <https://apply.sysu.edu.cn>

咨询及发布通知邮箱: admissions@mail.sysu.edu.cn

招生咨询电话: 0086 (20) 84110819

监察检举电话: 0086 (20) 84115582

地址: 中国广东广州海珠区新港西路 135 号西北区 524 栋

中山大学教务部招生办公室(外国留学生办公室)

邮政编码: 510275

- 附件: 1. 中山大学 2023 年“一带一路”奖学金国际本科生推荐单位一览表
2. 推荐信
 3. 个人陈述

4. 外国人体格检查表
5. 承诺书

附件 1

中山大学 2023 年“一带一路”奖学金 国际本科生推荐单位一览表

List of Recommendation Institutions for“2023 Sun Yat-sen University‘Belt and Road’ Scholarship Program for International Students (Bachelor’s Degree)”

国家 Countries	推荐单位 Recommendation Institutions	联系方式 Contacts
文莱 Brunei	中国驻文莱达鲁萨兰大使馆 Embassy of P.R.China in Brunei Darussalam	季老师 Mr. Ji 00673 8638465 chinaembassyedu@gmail.com
柬埔寨 Cambodia	柬埔寨王国驻广州总领事馆 Consulate General of Cambodia in Guangzhou	Mr. Soeng Chanmony camcg.gqz@mfaic.gov.kh
	柬埔寨皇家科学院国际中文教育与 教师教育学院 International Chinese education and teachers Institute of Royal Academy of Cambodia	Ms. VUTH SOPHEAKNA 0085515283535 sopheakna_vuth@rocketmail.com
菲律宾 Philippines	亚典耀大学孔子学院 Confucius Institute at Ateneo de Manila University	梁院长 Dr. Liang Guanghan 115640195@qq.com
	菲律宾华教中心 Philippines Chinese Education Research Center Inc	林老师 Mr. Lin 0063-2-82412906 0063-2-82427860, LOC 109 819407971@qq.com
印度尼西亚 Indonesia	中国驻印尼大使馆 Embassy of P.R.China in Indonesia	陈老师 Ms. Chen 0062-21-5761032 eduindonesia@163.com
	印尼驻广州总领事馆 Consulate General of Indonesia in Guangzhou	崔老师 Ms. Cui 0086-20-86018772-302 indonesiaguangzhou@kemlu.go.id
老挝 Laos	中国驻老挝大使馆 Embassy of P.R.China in the Lao PDR	李老师 Ms. Li 00856-20-55561575 shunxialinlin@gmail.com
	老挝驻广州总领事馆 Consulate General of the Lao PDR in Guangzhou	Mr. Nanthanakhone Keovongvichith 0086-20-83340710 0086-18520789915 cglaogz@163.com

国家 Countries	推荐单位 Recommendation Institutions	联系方式 Contacts
马来西亚 Malaysia	马来西亚华校董事联合会总会 United Chinese School Committees' Association of Malaysia	学务处（主负责奖学金推荐） 00603-87362337 Ext 229 scholarship@dongzong.my 学生事务局（主负责学生相关事务） 00603-87362337 Ext 209/293 study@dongzong.my
	马来西亚留华同学会 The Association of Graduates from Universities and Colleges of China, Malaysia	朱老师 Ms. Choo 00603-91711196 office@liuhua.org.my
新加坡 Singapore	中国驻新加坡使馆教育处 Embassy of P.R.China in the Republic of Singapore	王老师 Mr. Wang 0065-64180114 singapore03@lxgz.org.cn
泰国 Thailand	泰国华文教师公会 Chinese Teachers (Thailand) Association	郭副主席 Mr. Guo 0066-26317338 tghwjsgh@gmail.com
缅甸 Myanmar	中国驻缅甸大使馆 Embassy of P.R.China in Myanmar	林老师 Ms. Lin 0095-09424644960cultureoffice@qq.com
越南 Vietnam	越南胡志明市师范大学中文系 Department of Chinese, Ho Chi Minh City University of Education	阮主任 Mr. Ruan 0084-918846220 locnp@hcmue.edu.vn
	越南胡志明市国家大学下属人文社 科科学大学东方学系 Department of Oriental Studies, University of Social Sciences and Humanities – Viet Nam National University Ho Chi Minh City	胡主任 Mr. Ho 0084-913016675 quangho@hcmussh.edu.vn
	越南河内国家大学所属外语大学 Hanoi College of Foreign Languages, Vietnam National University	阮老师 Ms. Ruan 0084-904380840 lijuan1405@gmail.com

注：联系方式将陆续更新。

Note: Contact information will be updated in succession.

附件 2

推荐信

Letter of Recommendation

申请人姓名 Name of Applicant	
推荐人姓名 Name of Recommender	
推荐人工作单位 Institution of Recommender	
推荐人职称 Title of Recommender	<input type="checkbox"/> 高中学校校长 Principal or Headmaster of High school <input type="checkbox"/> _____ 科目任课老师 One Teacher of A Course
推荐人联系方式 Contact of Recommender	电话 Telephone 电子邮箱 E-mail
<p>内容包括但不限于对申请来华学习目标要求，对申请人品德修养、知识结构、科研能力、培养潜力、综合能力、未来发展等方面的评价。The content includes but is not limited to the evaluation of the applicant's study objectives in China, moral cultivation, knowledge structure, scientific research ability, training potential, comprehensive ability, future development and other aspects.</p>	
推荐人亲笔签名 Signature of Recommender _____ 日期 Date _____年 Year ___月 Month ___日 Day 推荐日期须晚于 2022 年 9 月 1 日 The recommendation date must be later than September 1st, 2022	

附件 3

个人陈述

Plan of Study in China

内容包括自我介绍、学习经历、兴趣爱好、学习目标、申请理由及毕业后的职业规划等。Personal statement, including a self-introduction, learning experience, interests and hobbies, learning purposes, career plans after graduation, and so on.

申请人亲笔签名

Signature of Applicant _____ 日期 Date _____年 Year___月 Month___日 Day

日期须晚于 2022 年 9 月 1 日 The date must be later than September 1st, 2022

附件 4

外国人体格检查表

FOREIGNER PHYSICAL EXAMINATION FORM

姓名 Name		性别 Sex	<input type="checkbox"/> 男 Male <input type="checkbox"/> 女 Female	出生日期 Birth Day-Month-Year		照 片 Photo
现在通讯地址 Present mailing address					血型 Blood type	
国籍 Nationality		出生地址 Birth Place				
<p>过去是否患有下列疾病：（每项后面请回答“否”或“是”） Have you ever had any of the following diseases? (Each item must be answered “Yes” or “No”)</p> <p>斑疹伤寒 Typhus fever <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 回归热 Relapsing fever <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 小儿麻痹症 Poliomyelitis <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 菌痢 Bacillary dysentery <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 白喉 Diphtheria <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 布氏杆菌病 Brucellosis <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 猩红热 Scarlet fever <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 病毒性肝炎 Viral hepatitis <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 伤寒和副伤寒 Typhoid and paratyphoid fever <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 流行性脑脊髓膜炎 Epidemic cerebrospinal meningitis <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 产褥期链球菌感染 Furerperal streptococcus infection <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes</p>						
<p>是否患有下列危及公共秩序和安全的疾病：（每项后面请回答“否”或“是”） Do you have any of the following diseases or disorders endangering the public order and security? (Each item must be answered “Yes” or ”No”)</p> <p>毒物瘾 Toxicomania <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 精神错乱 Menial confusion <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 精神病 Psychosis: 躁狂型 Manic Psychosis <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 妄想症 Paranoid Psychosis <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes 幻觉症 Hallucinatory Psychosis <input type="checkbox"/> No <input type="checkbox"/> Yes</p>						
身高 Height	厘米 cm	体重 Weight	公斤 Kg	血压 Blood pressure	毫米汞柱 mmHg	
发育情况 Development		营养情况 Nourishment		颈部 Neck		
视力 左 L _____ Vision 右 R _____		矫正视力 左 L _____ Corrected Vision 右 R _____		眼 Eyes		
辨色力 Colour sense		皮肤 Skin		淋巴结 Lymph nodes		
耳 Ears		鼻 Nose		扁桃体 Tonsils		
心 Heart		肺 Lungs		腹部 Abdomen		

附件 5

承诺书

Letter of Commitment

本人郑重承诺，在“中山大学国际学生管理系统”上填写的信息及上传的材料均真实、合法、有效、准确。在系统内，已提交的申请信息将无法进行修改，若材料中包括错误、虚假、误导性信息，申请资格将被取消，且本人将承担有关责任。

To whom it may concern:

As the applicant, I solemnly promise that the information filled out and materials submitted on the “International Students Management System of Sun Yat-sen University” are authentic, legal, valid and accurate. The submitted application materials in the online system cannot be modified. If the materials include wrong, false, or misleading information, the applicant will be disqualified and bear the relevant responsibilities.

承诺人签字 **Signature** _____

日期 **Date** _____